
 

ZASEDÁNÍ OZ 

 
Zasedání zastupitelstva obce Holovousy se koná  

ve středu 9. července od 18:00 hodin v knihovně obecního úřadu. 

1) rozpočtová změna č. 4 

2) výběr dodavatele stavebních úprav čp. 39 

3) příprava kulturních akcí – II. pololetí 

4) různé 

 

 

ZE ZASEDÁNÍ OZ 

 

Zastupitelstvo obce projednalo stav přípravy stavebních akcí. Projekt přestavby školy a vybudování tělocvičny 

stále čeká na vydání stavebního povolení. Atelier KAVA – zpracovatel projektové dokumentace, připravuje i návrh 

obnovy sportovního a dětského hřiště. Na realizaci obnovy dětského hřiště budu navrhovat podání žádosti o 

dotaci krajskému úřadu, do Programu obnovy venkova. Žádost musí být podána letos na podzim, realizace v roce 

2015. Naše žádost by díky vítězství v soutěži Vesnice roku mohla být úspěšná.  

Dokončena byla stavba altánu na školním hřišti. Zde patří poděkování předsedkyni Sdružení občanů při ZŠ 

Chodovice, Kateřině Musilové, za úspěšné vyřízení žádosti o proplacení dotace na stavbu altánu, které je 

sdružení příjemcem. Obec zajistila financování stavby. Altán je netradiční, jeho autoři (atelier KAVA) chtěli mj. v 

dětech podnítit zájem o fyziku – poznání funkce páky, sluneční hodiny apod. Věřím, že altán bude přes prvotní 

nepochopení přijat i vedením školy. 

Zahájení stavebních prací na úpravě čp. 39 – prodejna, kadeřnictví, předpokládáme 15. července, dokončení 

stavby v listopadu. Termín prací bude upřesněn na základě výsledků poptávkového řízení. O dodavateli stavby 

rozhodnou zastupitelé 9. července. Podmínkou provedení stavby je uzavření prostor prodejny na max. 30 dnů. O 

termínu uzavření prodejny budeme informovat bezprostředně po upřesnění dodavatelem. Na pronájem nových 

prostor prodejny a kadeřnictví vyhlašujeme poptávkové řízení. Stavební práce budou hrazeny z dotace za 

vítězství v soutěži Vesnice roku. 

Na obnovu mostů v Mezihoří byla podána nová, již třetí, žádost o dotaci, tentokrát do nově vyhlášeného 

dotačního titulu ministerstva dopravy. V případě úspěšnosti žádosti předpokládáme realizaci v roce 2015. 

Obnoven bude most k penzionu Sluníčku a most k Machovu mlýnu. 

OZ schválilo ceník za pronájem hrobových míst od roku 2015. Nájemné bude vybíráno opět na deset let. 

Při hledání prostor pro uskladnění vybavení a archivu obce před rekonstrukcí budovy, byl otevřen dotaz na 

možnost pronájmu a budoucího odkupu bývalé výkupny zahrádkářů v Chodovicích. Do objektu by mohla být 

přemístěna zahradní technika obce, která je v současnosti ve společných prostorách garáže s hasiči. Záměr 

prodeje objektu obci byl předsedou ČZS zamítnut. Zahrádkáři a stávající nájemce pan Klimpl vyšli obci vstříc k 

umístění části vybavení z archivu a kadeřnictví, a to po dobu letošní rekonstrukce čp. 39.  Děkujeme. 

OZ odsouhlasilo úpravy interiéru vagónu ve sportovním areálu. Provedeno bude zateplení, rekonstruováno 

dřevěné obložení, umístěny kamna na dřevo. Instalováno bylo volné připojení k internetu. Občerstvení je 

připravováno na celoroční provoz. 

OZ jmenovalo členy konkursní komise na místo ředitele školy. Konkursní řízení bude ukončeno v červenci. 

Konkurs proběhl již loni, kdy jsem ředitele nejmenovala. Pověřenou ředitelkou školy byla rozhodnutím Lenky 

Doležalové, jako odstupující ředitelky, jmenována Lucka Nimsová. Jako zastupující ředitelka, má stejné 

pravomoci, jako ředitelka jmenovaná starostou obce. Její působení na této pozici je pouze časově omezeno do 

doby nového konkursu a jmenování nového ředitele, či její potvrzení jako ředitelky. 

30. června 2014 22. ročník číslo 3/2014 cena 10 Kč 



Nového ředitele, by měl dle mého názoru jmenovat až nový starosta obce, kterého si zvolíte v podzimních 

volbách. Protože je to závazek na 6 let a pro dobrý rozvoj školy a obce je součinnost ředitele a starosty nezbytná. 

Proto i mé váhání, zda ředitele jmenovat těsně před volbami. 

Vážení občané, omlouvám se vám všem, že chod obce se nyní nedaří vždy ideálně zajistit. Skloubení práce 

starostky a práce ve sněmovně, je pro mě velmi náročné a nestíhám vše tak, jak bych si představovala. Bez 

dobrého místostarosty nelze obec dobře řídit. Proto velmi zvažuji, zda v nadcházejících volbách o post starostky 

či zastupitelky vůbec usilovat. Pro obec pracuji téměř 15 let a snad nadešel čas, aby obec dostala nové vedení. 

Nyní mi s řízením obce, vedle své práce v kanceláři, velmi pomáhá Hanča Rozsévačová.  Berte prosím ohled na 

její pracovní vytížení a respektujte úřední hodiny, či její nepřítomnost. Posledních 14 dnů zastupovala naši obec 

při hodnocení soutěže Vesnice roku, protože povinnost být členem hodnotící komise vyplývala z podmínek 

soutěže a našeho loňského vítězství. Děkuji. 

Přeji všem krásné léto, dětem pohodové prázdniny. A celému kolektivu naší školy pod vedením Lucky Nimsové 

děkuji za celoroční práci s dětmi. 

                                                                                                                                       Martina Berdychová 

 

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLY 

 
Prázdniny již klepou na dveře a školáci netrpělivě čekají na poslední zazvonění 

našich kouzelných zvonečků. O známkách je již rozhodnuto. Konec školního roku 

bude ve znamení úklidu školních tříd a pomůcek a zasloužené zábavy.  

V květnu jsme měli také „napilno“. Žáci 3. – 5. ročníku podnikli cyklovýlet na dopravní 

hřiště do Hořic, kde na ně čekaly dvě zkoušky. Tu praktickou – jízdy, zvládli na 

jedničku, avšak písemné testy se nám vůbec nepovedly. Řidičský průkaz na kolo si 

„vyjezdili“ pouze tři žáci. Proto, děti, o prázdninách s rodiči na kole trénujte! Mladší 

žáci podnikli jízdy zručnosti na kole za školou. Ti byli všichni moc šikovní. Úterý 13. 5. 

2014 patřilo všem maminkám, tetičkám, babičkám a široké veřejnosti. Děti a žáci 

chodovické školičky si pro ně připravili každoroční představení ke Dni Matek. Kromě 

vystoupení si maminky mohly přečíst krásné povídání a básničky sepsané svými dětmi a nechyběly ani láskyplné 

vzkazy, které byly vepsány do otisků dětských rukou a nohou. 

Nezaháleli jsme ani v sobotu 17. 5., vítali jsme v kostele nově narozené občánky Chodovic a Holovous. Poslední 

středu v měsíci květnu jsme společně s dětmi z haberské školy vyrazili vstříc dobrodružství do zábavního parku 

Mirakulum. Vypadalo to, že nám počasí nebude přát. Nakonec se umoudřilo a my si společně užili den plný 

zábavy. Sjeli jsme nespočet skluzavek, přelezli mnoho provazových žebříků, vyřádili jsme se na opičích drahách 

a nezapomněli jsme ani zabloudit v bludišti. 

První červnový pátek byl věnován našim mazlíčkům. Do školy kromě žáků samotných zavítali i jejich nejbližší 

kamarádi – králíčci, pejsci, kocour, kohout, želvy, chameleon, křečci, morčata a činčily.  

Druhý červnový týden nám na školním pozemku vyrostl altán ve tvaru týpí. Tento projekt byl financován z dotace 

Státního zemědělského investičního fondu programu Rozvoje venkova Fiche – Rozvoj občanského vybavení a 

služeb a za finančního přispění obce Holovousy. Altán bude sloužit jako venkovní učebna pro děti ZŠ a MŠ 

Chodovice, dále jako prostor pro konání volnočasových aktivit a pořádání seminářů pro širokou veřejnost. 

Předposlední týden vyjeli starší žáci vstříc dobrodružství do Krkonošského národního parku. Otestovali svou 

fyzickou zdatnost na pěších túrách po krkonošských hřebenech. Cestou sbírali peříčka Krakonošovy sojky.  

Mladší žáci společně s MŠ podnikli výlet do ZOO ve Dvoře Králové.  

Poslední školní akcí byla 24. 6. 2014 již tradiční Zahradní slavnost, šerpovali se odcházející předškoláci a žákyně 

pátého ročníku a vyhodnotily se celoroční soutěže. Po odměnění všech pilných dětí jsme se odebrali na školní 

hřiště, kde byla pro děti připravena zahradní pouť, s kterou nám každoročně pomáhají rodiče. Ve čtvrtek 26. 6. 

2014 jsme si ještě stihli zatančit v rytmu disca, které pro nás připravily naše „páťandy“. 

A je tu nejočekávanější den v roce, s ním vysvědčení a vytoužené velké prázdniny, které si chodovické děti 

zaslouží, protože se celý rok moc snažily!  

Školní dveře zůstanou však otevřeny i první týden o prázdninách, kdy pořádáme denní tábor při škole na téma 

„Pohádka - aneb jak to bylo dál?“ V tomto týdnu bude v provozu i MŠ. 

 Děkujeme paní Buštové za papíry do kopírky a ceny do soutěží. Panu Musilovi za dodávky mléka zdarma 

každých 14 dní. Všem občanům za sběr druhotných surovin – vybráno bylo 1 550kg papíru, 65kg elektrozařízení 

a 29 baterií. Za sběr bylin, shromáždili jsme necelých 90 kilogramů. V neposlední řadě bychom rády poděkovaly 

všem rodičům za důvěru a spolupráci.   

Přejeme dětem a rodičům nezapomenutelné chvíle plné prázdninových zážitků, hodně sluníčka a pohody. Všem 

zaměstnancům školy přeji načerpání sil do nového školního roku.  

Mgr. Lucie Nimsová 

 



ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLIČKY 

 

Děti se v květnu s láskou připravovaly na Den matek, chystaly pro maminku dárek, malovaly obrázek a učily se 

říkanky, písničky a tanečky na besídku, která se konala 13. května. Děti se těšily a rády ukázaly, co se 

naučily.   Také se přiblížil konec plaveckého výcviku a děti se účastnily posledních zkoušek, aby si vysloužily 

Mokré vysvědčení. Všechny děti měly plavání rády, přestaly se vody bát a dokonce se i něco naučily. Také jsme 

si hráli Na zvířátka, cestovali po Česku, zavítali jsme i do Mongolska a Francie. Maminka, která vyrůstala v 

Mongolsku, p. Honegrová přišla mezi nás v jejich kroji a vypravovala nám o jejich zemi a ukazovala obrázky na 

notebooku. Zazpívala a s dětmi zahrála na nástroje jejich píseň, přečetla mongolskou pohádku a darovala 

mongolskou knížku. Druhá maminka, p. Laporte, žijící ve Francii nám také vypravovala o Francii, prohlédli jsme si 

obrázky, poslechli jsme si francouzskou pohádku a zazpívala s dcerkou písničku. Tímto bychom chtěli oběma 

maminkám moc poděkovat. 30. května jsme se společně i samostatně fotografovali. Pak nás čekal týden, kdy 

jsme si hráli na indiány a už se těšili na výlet do zoo – 18. června. Na konec června  jsme uchystali  Zahradní 

slavnost s rozloučením s předškoláky. Školní rok byl ukončen 27. června. O prázdninách je připraven týden, kdy 

mohou být děti ve školce či prožít týden na táboře. A pak už se opravdu rozloučíme a rozutečeme se do všech 

stran na prázdniny. Hezké prázdniny a dovolenou přejeme všem!   

N. Dostálová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

DVORSKÁ BOUDA 

 

V 9:00 jsme odjížděli z Hořic do Pece pod Sněžkou. 

V 12:00 jsme dorazili. 

Šli jsme 5,5 kilometrů na Dvorskou Boudu. 

Vybalili jsme si věci ze zavazadel. 

A šli jsme na večeři. 

V úterý jsme hráli na lišky a jezevčíky stopovanou. 

Po obědě jsme šli na Tetřeví Boudy (10km). 

Ve středu jsme šli na Sněžku přes Výrovku a Luční boudu. 

Výstup byl velmi náročný, ale výhled stál za to. 

Na Sněžce byl záchod za 20 korun. 

Ve čtvrtek jsme byli u pramene Labe. 

V pátek jsme si zabalili věci. 

Celkem jsme ušli 62kilometrů. Celý týden jsme soutěžili o sojčí pírka. 

Hurá domůůůůůůůůůůůůů!!!!!!!!!!!!!   Bylo to super!!!!!!!!!!!!! 

Martin, Marek, Adam, Ondra, Vítek, Mates 

 

LETNÍ POBYT NA HORÁCH 

 

V pondělí jsme v 9:00 jeli autobusem do Pece pod Sněžkou. Šli jsme 5,5 km k chalupě na rozcestí a potom ještě 

500 m k Dvorské boudě, hned jak jsme přišli, ubytovali jsme se. Byli jsme rozděleni na kluky a holky. Večer před 

večeří jsme si venku zahráli hry. K večeři byly špagety. Po večeři bylo osobní volno. Potom jsme hráli hry a 

v 21:00 byla večerka. 

V úterý v 7:30 jsme měli budíček, snídaně byla v 8:00 hodin. Po snídani jsme hráli na lišky a jezevčíky (vyhráli 

jezevčíci ). K obědu jsme měli obalovaný květák s bramborami. Po obědě jsme šli na Tetřeví boudy, ale ty se 

zrovna prodávaly, takže jsme šli na Lesní boudu a dali jsme si nanuka. Měli tam i straku, tak jsme se na ni 

podívali zblízka. A šli jsme do ŠÍLENÉHO kopce zpět na Dvorskou boudu.  K večeři jsme měli omáčku s rýží. 

Ve středu jsme hned po snídani vydali na Sněžku. Šli jsme přes Výrovku a Luční boudu. Na Sněžce jsme poslali 

dopisy. Zpátky jsme jeli tranzitem. K večeři kaše s kuřetem. 

Ve čtvrtek jsme šli k prameni Labe a ze Špindlerova mlýna jsme jeli lanovkou na Medvědín. Stavili jsme se u 

Labské boudy a u Vrbatovy boudy odkud jsme jeli autem na Dvorskou boudu a tam jsme měli k večeři buchtičky 

se šodó. 

V pátek jsme si po snídani začali balit kufry. V 10:45 byl oběd, i hranolky a řízek. Po obědě jsme se vydali  do 

Pece pod Sněžkou na autobus a jeli jsme 1 hodinu a 30 minut. (Celkem za tento týden jsme nachodili 62 km 

). Celý týden jsme sbírali peříčka. Výlet se nám krásně vydařil.  

V pondělí 6 km, v úterý 8 km, ve středu 16 km, ve čtvrtek 26 km, v pátek 6 km. 

Anežka  Andrejsová, Vendula Maixnerová, Eliška  Andrejsová, Amálka Vrbatová                       

 

 



LETNÍ POBYT V KRKONOŠÍCH 

 

16. 6. – 20. 6. 2014                                                                        

V pondělí v 9:00  jsme odjížděli z autobusového nádraží v Hořicích autobusem do Pece pod Sněžkou. Poté jsme 

šli 5,5 km na Chalupu na rozcestí a ještě 0,5 km na Dvorskou boudu. Vybalili jsme si a v 18:00 jsme šli na večeři 

a k té byly špagety. Po večeři jsme hráli hry a v 21:00 byla večerka.                                                                         

V úterý byl budíček v 7:30 a snídaně v 8:00 (švédský stůl). Po snídani jsme hráli hru na lišky a jezevčíky. Pak byl 

oběd a k němu byl obalovaný květák s bramborami. Po obědě jsme šli na Tetřeví boudy a Lesní boudu. Pak 

jsme se po Liščích hřbetech vrátili na Dvorskou boudu. Stihli jsme to akorát na večeři (rýže s masem a 

omáčkou). Poté jsme zase hráli hry a byla večerka. 

Ve středu byl budíček a snídaně stejně jako v úterý. Po snídani jsme se chystali na výlet. Šli jsme na Výrovku a 

z Výrovky na Luční boudu a pak hned na Sněžku, ze které jsme poslali pohledy. Ze Sněžky jsme šli dolů přes 

Růžohorky do Pece pod Sněžkou a odtamtud nás svezl mikrobus na Výrovku a pak jsme šli na Dvorskou boudu. 

Opět jsme to stihli akorát na večeři (kuře s bramborovou kaší). Pak jsme opět hráli hry a následovala večerka. 

Ve čtvrtek po snídani jsme šli 9,5 km do Špindlerova Mlýnu, vyjeli lanovkou na Medvědín a cestou jsme viděli 

malého srnečka. Z Medvědína jsme šli na Vrbatovu boudu a k prameni Labe. Labe protéká 28 městy. Od 

pramene jsme šli opět na Vrbatovu boudu a odtamtud nás svezl mikrobus až na chatu. K večeři byly buchtičky 

se šodó. Pak jsme zahráli divadlo a následovaly hry s večerkou. V pátek po snídani jsme se balili. K obědu byl 

řízek s hranolkami. Pak jsme šli 5,5 km do Pece pod Sněžkou a jeli jsme autobusem domů. 

Moc se nám to líbilo. Celkem jsme ušli 62 km! 

Lucka Vojtěchová, Naty Melicharová, Jíťa  Slezáková, Veronika Soukupová     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ZPRÁVY Z KLUBU SENIORŮ 

 

Letos 7. dubna jsme měli velmi pěknou přednášku pana Tomáše Cikrta na téma: Příběhy léků. 

Léky nebo jedy? Výzkum a vývoj léků. Účinky léků. Jak léky užívat. 

To byla témata naší besedy. Praktické rady a mnoho příkladů z praxe doplňoval pan doktor a lékárník z Libáně.  

Na této schůzce se s námi rozloučila Alenka Kuželová, která k nám již nebude jezdit pro své osobní a zdravotní 

důvody. 

Na naši schůzku 12. května jsme si pozvali naši sousedku z fary, paní Inku Ruthovou, aby nám ukázala svoje 

paličkování. Je to její velmi krásná a zajímavá zábava. Má již mnoho svých výrobků, které si aplikovala na šaty, 

halenky a trička. Byla z nich výstava po celé knihovně. Přinesla i mnoho časopisů a návodů na další zajímavé 

výrobky. Měla i mnoho paličkovaných obrázků, znaky zvěrokruhů, andělů a dalších nápadů. Všichni jsme byli 

nadšeni jejím zaujetím, pílí a zručností. Líbil se nám i její slovní doprovod. Ale pokusy o naše vlastní snažení byly 

dost trpké. Práce s paličkami nebyla jednoduchá, přesto se o to některé z nás pokusily. A tak to bylo zase jedno 

pěkně prožité odpoledne. 

21. května jsme uskutečnili výlet do Hořic. Právě tento měsíc byl vhodný pro návštěvu Věže samostatnosti, kde je 

pietní síň obětem v obou světových válkách. Tuto pietní vzpomínku jsme hned proměnili v krásný rozhled do 

širokého okolí z ochozu věže. Někteří z nás zašli lesní pěšinou k prameni Kalíšek u Dachov, který byl v minulých 

letech nově upraven. Zajeli jsme se podívat i na sochařská díla na Gothard. Tam nás nemile překvapily 

postavené pouťové atrakce na blížící se pouť. Ještě zastavení na dobré zmrzlině a pak poslední památka našeho 

výletu – husitská mohyla na  Mohejlíku. Možná, že už i trochu zapomenutá. Výlet byl pohodový, pěkný i díky 

dobrému počasí. 

9. června se většina z nás zúčastnila zájezdu do Prahy. Takto na to vzpomíná paní Hana Brzková: 

9. června 2014 jsme se v hojném počtu zúčastnili výletu do Prahy do Poslanecké sněmovny, který zorganizoval 

Obecní úřad v Holovousích na pozvání paní starostky a poslankyně Mgr. Martiny Berdychové. Navštívili jsme 

Pražský hrad, chrám sv. Víta, zastavili jsme se u střídání stráží u Matyášovy brány a hradními zahradami jsme 

sešli do Sněmovní ulice. Potom jsme se vydali na prohlídku budov patřících Poslanecké sněmovně. Odpočali 

jsme si při zhlédnutí krátkého filmu o historii a fungování Sněmovny. Jinak to bylo náročné na chůzi, protože je 

tam mnoho schodů a dlouhých chodeb. Všem se nám tam ale moc líbilo. Měli jsme i možnost zasednout do 

poslaneckých lavic, poslechnout si odborný výklad paní průvodkyně a všechno si dobře prohlédnout. Po obědě 

nás paní starostka ještě zavedla do své kanceláře a několika dalších zasedacích sálů. 

Ten den bylo sice velké horko, byli jsme unaveni, ale spokojeni. Máme krásné a nevšední zážitky.  

A co kultura? To víte, že jsme se také sešli na prvním letošním koncertě v kostele sv. Bartoloměje v Chodovicích.  

Hodinka s Hořickým komorním orchestrem byla velmi příjemná a uklidňující. 

V nejbližší době připravujeme výlet do Všestar do Archeoparku. Cestou zpět se zastavíme na bojišti z r. 1866 na 

Chlumu.                                   

Za Klub  B. Kozárová                                                                    



ÚSPĚŠNOST NAŠICH HASIČŮ 

 

Dne 26. dubna se rozjely naše dorostenky na hasičské závody „O pohár starosty“ do Tuře. Konkurence byla 

veliká, ale nakonec skončily na 6. místě. Tato soutěž má více kol a výsledky z celého poháru se vyhodnocují na 

podzim. 

V neděli 27. dubna jsme jeli s některými dětmi do Slatin na „Slatinský plamínek“. Je to soutěž, kde se běhá 60 m 

s překážkami. Ve starší kategorii – dívky, se umístily – Eliška Andrejsová na 13. místě, Míša Kráčmarová na 10., 

Barča Baliharová na 8. a Péťa Baliharová na 4. místě. V mladší kategorii – dívky, bylo umístění takové – Lucka 

Vojtěchová na 10. místě, Vendula Maixnerová na 9. a Amálka Vrbatová na 8. místě. V kategorii – chlapci, jsme 

měli jednoho zástupce – Máťu Bartoníčka, který se umístil na 6. místě. V kategorii – přípravka (děti do 6let) se na 

krásném 4. místě umístila Amálka Baliharová. Medaile se rozdávaly do 5. místa. 

Dne 30. dubna jsme si pro děti připravili na hřišti u vagonu soutěže na čarodějnice. Chtěla bych poděkovat všem 

hasičkám (čarodějnicím) za pomoc při soutěžích. 

Hned druhý den 1. května jsme s nejmenšími dětmi (přípravkou) vyrazili do Jičína na náměstí, kde bylo „Setkání 

přípravek jičínského okresu“. Děti, pod vedením Petry Škvrnové, předvedly vydařený požární útok a štafetu 

dvojic. Za svůj výkon dostaly pěkné odměny, od starostky okresního sdružení hasičů p. Steinerové. 

Dne 3. května se konaly hasičské závody v Ostroměři. Do Ostroměře jsme se rozjeli, i když počasí nebylo moc 

příznivé, na kolech. Soutěžilo se v požárním útoku a štafetě 4 x 60 m. Od nás přijeli dvě družstva mladší a jedno 

starší. Mladší se umístili na 5. a 1. místě a starší na 1. místě. Soutěž byla i pro nejstarší hasiče a to „veteráni“. 

Naši se umístili na 1. místě.  

Dne 10. května se konala okrsková hasičská soutěž ve Třtěnicích. Dopoledne si mezi sebou změřili síly muži a 

ženy a odpoledne děti. Soutěžilo se v požárním útoku a štafetě 4 x 60 m (děti) a 4 x 100 m (dospělí). Družstev se 

sešlo spousta, ženy i muži vybojovali 1. místo s postupem na okres. Naše děti byly na soutěž také dobře 

připravené a umístily se mladší na 1. a 2. místě a starší na 1. místě. Byl to velmi vydařený den. 

Dne 24. května jsme pořádali Zatoulaný hasičský ples u vagonu. Podle některých ohlasů se ples moc líbil, 

návštěvníci byli spokojení se zabezpečením na nepříznivé počasí, za hudbu i za bohatou tombolu.  

Od 30. 5. do 1. 6. jsme se vydali s dětmi do Nemyčevse na okresní kolo hry Plamen. Z Holovous jsme odvezli na 

závody 32 dětí. Tyto závody jsou třídenní a přespává se ve stanech. Děti bojovaly v pěti disciplínách (štafeta 

dvojic, štafeta 4 x 60 m, štafeta CTIF, požární útok CTIF a požární útok). V sobotu navečer jsme se dozvěděli 

výsledky. Mladší děti se umístily na krásném 3. a 5. místě. Starší do závodů dali vše, co šlo, vždyť na kraj jedou 

dvě nejlepší družstva. Bohužel našim starším dětem to uteklo o jeden bod, ale i přesto obsadily 3. místo. 

V sobotu večer byla pro děti připravena diskotéka. Druhý den v neděli mezi sebou bojovali dorostenci. Od nás 

bylo družstvo dorostenek, které se umístily na druhém místě, bohužel do krajského kola postupuje jen první 

družstvo. Dorostenci závodili každý sám za sebe a ve své kategorii na 1. místě skončil Lukáš Doležal, Martin 

Rachota a Tomáš Vrbata na 2. místě ve své kategorii. Všichni tři postoupili do krajského kola. Veliká gratulace 

všem třem klukům. 

Dne 7. června jsme se my dospělí rozjeli na okresní kolo mužů a žen do Jičína na stadión. Soutěžilo se 

v požárním útoku, štafetě 4 x 100 m a jednotlivcích. Obě družstva se snažila, ale nakonec nám to stačilo na 6. 

místo z 8 družstev žen a muži na 13. místě z 16 družstev. 

Dne 14. června jsme opět my dospělí vyjeli závodit do Starých Smrkovic na sranda soutěž v požárním sportu. 

Štafety se zúčastnilo celé družstvo a každý musel překonat nějakou překážku. Požární útok byl zvláštní v tom, že 

až na startovní čáře se vylosovalo, kdo co bude dělat (např. ten co dělá béčka, mohl klidně běžet proud,…). Bylo 

to napínavé až dokonce. Nakonec k nám bylo hasičské štěstí nakloněné a jak muži tak ženy získali 1. místo. 

Gratulujeme. 

Hned druhý den v neděli 15. června jsme jeli s dorostem na krajské kolo jednotlivců do Dvora Králové nad 

Labem. Kluci běhali dvojboj, 100 m s překážkami a test PO (požární ochrany). Lukáš Doležal se ve své kategorii 

umístil ve 100 m s překážkami na krásném 3. místě a i v celkovém hodnocení na 3. místě. Tomáš Vrbata se 

celkově umístil ve své kategorii také na 3. místě, Martin Rachota, trochu zkazil test PO a bohužel to ho dostalo až 

na 10. místo. I přesto všem třem klukům děkujeme za reprezentaci Holovous. Ještě jednou velká gratulace. 

Také jsme již dostali výsledky z celorepublikové soutěže POOD (požární ochrana očima dětí). V okresním kole se 

nejvíce dařilo v literární práci ve své kategorii Elišce Andrejsové, která obsadila 3. místo, Lucka Vojtěchová 2. 

místo. První místo ve své kategorii obsadila Barča Baliharová a 2. místo ve své kategorii obsadily naše 

dorostenky – Áňa Vojtěchová, Káťa Baudyšová a Kateřina Žďárská. Ale to není vše, holky postoupily do 

krajského kola a tam se svými básničkami obsadily dorostenky opět druhé místo a Eliška Andrejsová 1. místo, 

Barča Baliharová dostala čestné uznání. Super výsledek. Holky s básničkami postoupily do republikového kola. 

Bohužel, tam se už neumístily. Přesto jsou moc šikovné a patří jim velké poděkování a moc jim gratuluji. 

 

 

 

 



Můj strejda je hrdina                                                                     

Vidím požár, 

koho volám, 

co vytáčím, 

kam se schovám? 

Myslím na to, kde mobil mám, 

loudím v mysli 

a vzpomínám. 

Mobil nikde a co teď? 

Vzpomenu si na strejdu, 

najdu ho, či nenajdu? 

Hasič je to v oboru, 

zkušený a statečný, 

vůbec není zbytečný. 

Běžím za ním do města, 

nohy mám jako z těsta. 

Běžím, běžím, co to dá,  

dech se špatně popadá. 

Bloudím, bloudím, dobíhám,  

ahoj strejdo, už ho mám. 

Co se stalo? Strejda volá. 

A já: Louka bude brzo holá. 

Louka hoří, stoh se boří, 

domy blízko a kouř nízko. 

Volám, volám o pomoc, 

chceme vaši výpomoc. 

Hasiči už jedou, 

hasiči už troubí, 

hasí louky, taky domy 

a les s vysokými stromy. 

Hurá, bravo voláme,  

požár, zdá se zdoláme. 

Oheň už byl poražen, 

do plamínku doražen. 

Děkuji ti holčičko, 

že sis na mně vzpomněla. 

Hasiče si zavolala, 

životy jsi zachránila. 

Eliška Andrejsová   

 

Holovouští hasiči, 

to jsou malí trapiči. 

Ve dne v noci otravují, 

všechno kolem konzumují. 

Vánočky však mají rádi nejvíce, 

chutnají jim převelice. 

Když přestanou žrát 

půjdou se i rozběhat, 

na ten závod veliký, 

už se velmi těšili. 

Za to naše úsilí, 

že jsme se tak snažili, 

medaile nás čeká, 

a nic nás nepoleká. 

 

Hasiči jsou velcí páni, 

hasí všechno bez přestání. 

Když se vrhnou do akce, 

následují gratulace. 

Ze všech stran se ozývají 

a všichni je rádi mají. 

Když hadice tahají, 

všem se dech zatají. 

Ve vteřině požár hasí 

a hned potom sekeru tasí. 

Všechny lidi zachrání  

a to vše bez váhání. 

Jsou to velcí kabrňáci 

obdivujem jejich práci. 

Baudyšová, Vojtěchová, 

Žďárská 

 

V sobotu 21. června se konaly u nás v Holovousích u vagónu „Netradiční hasičské závody“. Dopoledne mezi 

sebou soupeřily děti. Bylo šest družstev starších, pět mladších a dvě přípravky. Závod byl rozdělen na dvě části. 

Požární útok netradiční a houbovou štafetu. Starší děti se umístily na prvním místě, mladší na pátém a třetím 

místě, přípravka předvedla krásný hasičský zásah, kde děti musely uhasit papírový domeček, byla to krásná 

podívaná. Odpoledne se sešla dvě družstva mužů a tři žen. Vše bylo stejné jako 

dopoledne. Naši muži skončili na prvním místě a my ženy na druhém a naše „skoro 

ženy“ na krásném prvním místě. Večer hrál „Kamión plných písniček“, bylo to pěkné. 

V neděli 22. června jsme vyrazili se „skoro ženami“ do Železnice, kde byla druhá soutěž 

„O pohár starosty“, naše ženy se umístily na šestém místě. 

A co nás čeká o prázdninách? 

5. července – hasičská soutěž „O pohár starosty“  
4. – 10. srpna – dětský hasičský tábor na Borku u Miletína 

Všem přeji krásné prázdniny a hodně sluníčka.                                                       

Petra Baliharová 

 

 

ČARODĚJNICKÝ REJ NA HŘIŠTI U VAGONU 

 

Tak jako každý rok, tak i 30. dubna 2014, se slétli čarodějové a čarodějnice z naší obce, ale i z blízkého okolí na 

hřiště u vagonu. Na děti čekaly „čarodějnice od hasičů“, které si vzorně pro děti připravily soutěže. I letos dorazila 

spousta návštěvníků všech věkových kategorií v převleku a tak všem bylo jasné, na čí počest jsme se tu sešli. 

Hranici zdobila čarodějnice, kterou vyrobily děti ve škole a až do setmění čekala na své upálení. Na pěti 

stanovištích se soutěžilo a soutěžilo. Každé z dětí za svůj výkon dostalo sladkou odměnu. Vidět jsme mohli malé 

čaroděje i čarodějnice, ale i ty již odrostlé v převlecích. Všem to moc slušelo a od nás si zaslouží velikou 

pochvalu. U vagonu to zkrátka žilo . K dobré náladě přispěla i skvělá živá hudba, která nás celým večerem 

provázela. Každý si na malém ohýnku mohl opéct buřta, a kdo na buřta neměl chuť, mohl zakousnout něco ze 

široké nabídky dobrot v občerstvení. Jakmile se začalo stmívat, přišel čas na zapálení velké hranice s čarodějnicí. 

Vše se pod hasičským dohledem povedlo. Došlo i na házení košťat, které k pálení čarodějnic prostě patří. 

Poděkování za vydařenou akci patří všem do školy za výzdobu pergoly a výrobu čarodějnice. Velké poděkování 

za vzorně připravené soutěže a organizaci si zaslouží „čarodějnice od hasičů“ – Petra, Péťa a Barunka 

Baliharovy, Jitka Čiháková a Míša Kráčmarová, které se dětem na hřišti věnovaly. Odměny do soutěží zajistila 

obec Holovousy. Dík patří i skvělým muzikantům, kteří nám posezení pod pergolou velmi zpříjemnili. Tak zase za 

rok. 

 bradz  



V KOSTELE SV. BARTOLOMĚJE BYLI 

PŘIVÍTÁNI TŘI NOVÍ OBČÁNCI 

 

V sobotu 17. května 2014 se v kostele sv. Bartoloměje v Chodovicích 

konala malá slavnost – vítání nových občánků obce Holovousy. Pozvání 

přijali všichni. Do první řady, na čestná místa, zasedli rodiče společně se 

svými dětmi. Ve 14:00 hodin bylo vítání občánků zahájeno. Po krátkém 

přivítání rodičů i hostů přišlo na řadu hezké vystoupení dětí ze základní a 

mateřské školy v Chodovicích, které se jim moc povedlo. Na jeho závěr děti předaly svým novým kamarádům 

hračku. Paní starostka pak nové občánky – Karolínu Soukupovou, Jana Josefa Menčíka a Jáchyma Višňara – 

přivítala do naší velké rodiny občanů obce Holovousy. Všechny vítané děti se pak postupně vystřídaly v kolébce, 

kde je společně s rodiči pohoupali i gratulanti z naší školky a školy. To se jim všem moc líbilo. Rodiče se na 

památku podepsali do kroniky obce a z rukou paní starostky převzali dárek. I když venku pršelo, děti se usmívaly 

a se zájmem spokojeně sledovaly dění kolem sebe. Právem, vždyť tohle odpoledne patřilo právě jim. Tak ještě 

jednou přejeme rodičům i jejich dětem hlavně pevné zdraví a hodně štěstí a radostí. Poděkování si zaslouží děti a 

paní učitelky ze základní a mateřské školy za hezké vystoupení a obrázky vyzdobený kostel a také Mirek 

Rosůlek, který vítání občánků ochotně nafotil.  

bradz  

 

 

OSLAVA DĚTSKÉHO DNE 

 

Pátek odpoledne 6. června 2014 patřilo hřiště u vagonu dětem, které sem přišly oslavit svůj svátek. Vítala je 

balonky vyzdobená pergola, spousta soutěží a bohatý program. 

Při vstupu dostal každý kartičku s křížovkou, kterou musel při plnění úkolů vyplnit a vyluštit tak tajenku. Na prvním 

stanovišti si děti vyzkoušely chůzi na chůdách. Všechny byly šikovné, nevzdávaly to a každé z nich nakonec 

došlo až do cíle, kde mohlo odpovědět na první hádanku. Dál pak pokračovaly k Zuzce a Jenny. Pro některé to 

byla i zkouška odvahy. Jenny je totiž docela velký pejsek a tak se spolu s některými z dětí dívaly přímo z očí do 

očí. Děti byly odvážné a Jenny trpělivá. S velkou radostí s dětmi spolupracovala a ochotně jim pomáhala při 

plnění úkolu. Třetí zastávkou byla překážková dráha. Přeskočit, podlézt, přelézt, hlavně nic neshodit. Děti se moc 

snažily a samozřejmě i tady všichni splnily úkol a vyplnily další slova do křížovky. To už na ně čekala stanoviště, 

které si pro ně připravili myslivci z Lověny Dobrá Voda. Připravená nora, kterou musely děti prolézt, se jim moc 

líbila, a tak jí prolézaly i několikrát za sebou. Nikdo se nebál. Na posledním stanovišti si pak všichni vyzkoušeli 

střelbu ze vzduchovky na cíl. A to už bylo poslední stanoviště a ten správný čas zkontrolovat křížovku a zjistit 

tajenku, která zněla POHÁDKA. Za správně vyluštěnou tajenku si mohly děti u pergoly zasít semínko slunečnice 

nebo fazole. Až vyrostou, budou u pergoly dělat parádu po celé léto. Nechyběla ani zasloužená odměna. 

Sladkosti, poukázka na nanuk, frkačky a klaunské nosy. Na hřišti u vagonu se tak ozývalo troubení frkaček, 

přibývalo veselých klaunů s nosy a podle špinavých pusinek bylo i k poznání, kdo si už vyzvedl a snědl nanuk. 

Děti, které už měly odsoutěžíno, se nenudily. Jezdily na ponících, střílely z kuše i z luku, fandily a radily svým 

kamarádům a vesele pobíhaly. 

Všechny děti byly úspěšné a za vyluštěnou tajenku dostaly odměnu.  

Moc hezkým zpestřením dětského dne bylo vystoupení Zuzky Kvasničkové s Jenny. Děti seděly a ani nedutaly. 

Na hřiště totiž přišla Karkulka a vlk. Za krásné „taneční“ vystoupení je všichni právem odměnili velkým potleskem. 

Karkulku s vlkem pak na hřišti vystřídala Šermířská pohádka v podání DDM Hostinné. A tak jako ve všech 

pohádkách, tak i v téhle šermířské zvítězilo dobro nad zlem. 

Hřiště pod pergolou se pak proměnilo v taneční parket. Začala 

dětská diskotéka . Rozjařené děti tančily, běhaly a dováděly. 

Velikou radost jim udělaly nafouklé balonky, které jsme mezi ně 

rozdělily. 

Krásné slunečné počasí a veselé děti – tak to byl letošní dětský 

den. 

Velké poděkování patří všem, kteří s organizací dětského dne 

pomohli. Myslivcům z Lověny Dobrá Voda za opět skvělou 

spolupráci, Zuzce Kvasničkové a Jenny za zabezpečení 

stanoviště a vystoupení Karkulky s vlkem i za zajištění poníků. 

Tak zase za rok. 

 bradz  

 

 



HOLOVOUŠTÍ JELI DO PRAHY ZA SVOU POSLANKYNÍ 

 

V pondělí 9. června před půl osmou ráno se prostranství před 

Obecním úřadem v Holovousích začalo zaplňovat 

holovouskými a chodovickými (také několika hořickými) 

účastníky autobusového zájezdu. Jelo se na výlet do Prahy, a 

to na výlet zcela originální. Starostka Holovous Mgr. Martina 

Berdychová, která se v loňských parlamentních volbách stala 

poslankyní Parlamentu ČR, pozvala „své“ právě na návštěvu 

parlamentu, kam se jen tak někdo nedostane. Počasí 

účastníků výletu přálo až moc, protože denní teploty 

překračovaly třicet stupňů.  

Cesta do Prahy ubíhala plynule, problém nastal až těsně před 

hlavním městem, kde se udělala malá občerstvovací 

zastávka. Po ní se totiž náš pěkný a moderní autobus odmítl rozjet, selhala mu totiž elektronika. Řidič dělal, co 

mohl, nakonec se telefonicky spojil se základnou a spolu s mechanikem („kamarád na telefonu“) se podařilo asi 

za dvacet minut autobus zprovoznit. Vyrazili jsme k cíli naší cesty, kterým byl Pražský hrad. A tady už na nás 

čekala paní poslankyně Berdychová se svým asistentem a společně se ujali role našich průvodců. Všichni jsme si 

prohlédli Pražský hrad, navštívili jsme svatovítskou katedrálu, přihlíželi jsme i střídání hradní stráže. 

A pak jsme začali sestupovat nově rekonstruovanými zahradami Pražského hradu dolů na Malou Stranu a 

obdivovali jsme se nádherným panoramatům Prahy. Budova Parlamentu ČR byla cílem našeho putování, jehož 

návštěvu a možnost prohlídky celého komplexu parlamentních budov paní poslankyně Berdychová zařídila. Po 

vstupu do budovy se nás ujala pracovnice informační agentury, která nás po zhlédnutí krátkého filmu o historii 

českého a československého parlamentarismu prováděla všemi prostorami. Nejvíce se všichni těšili na zhlédnutí 

hlavního sněmovního sálu, kam se mnoho běžných lidí nepodívá. A skutečně. Tato prostora, kterou všichni 

známe jen z televizních obrazovek, na každého dýchne svou zvláštní atmosférou. Paní poslankyně zde hovořila o 

svých pocitech z parlamentních jednání, odpovídala i na zvídavé dotazy. Zatím si většina účastníků zájezdu 

vyzkoušela, jaké to je, zasednout do parlamentních lavic. A tady se všichni unisono shodli na jednou. Nikdo by 

v nich tady nechtěl sedět. Ne, že by se jim nelíbil poslanecký plat a společenská prestiž s tímto postem spojená. 

Ale v těch lavicích se prostě nedá pořádně sedět. Jsou nepohodlné, je v nich málo místa pro ruce i nohy, 

pracovní stoleček je minimální. A tak, když jsme opouštěli sněmovní sál, většina prohlásila, že nebudou usilovat 

v budoucnu o poslanecké posty. A protože většina účastníků byla důchodového věku, tak to ani nikoho nemohlo 

nijak překvapit.  

Pod vedením paní poslankyně jsme se odebrali do parlamentní jídelny, kde jsme měli zajednaný oběd. Jediným 

strávníkem zde byl poslanec a bývalý ministr financí Miroslav Kalousek. Když jsme mu všichni dokázali, že ač 

z venkova (ovšem z Vesnice roku), všichni umíme jíst příborem a při jídle nemlaskáme, spokojeně dojedl a s 

pozdravem odešel. 

Po dobrém obědě jsme ještě pod vedením našich dvou průvodců prošli další parlamentní budovy a měli jsme 

možnost nahlédnout do intimnějšího zázemí nejvyššího zastupitelského orgánu. Protože se v pondělí nezasedalo 

a drtivá většina poslanců měla poslanecké dny ve svých volebních regionech, vládl v celém poslaneckém 

komplexu klid. A tím jsme ani my nikomu moc nepřekáželi. 

Ale to už bylo pozdní odpoledne a pod vedením paní poslankyně a jejího asistenta jsme se přesunuli na nábřeží 

k budově Předsednictva vlády, kde na nás čekal náš autobus. Tady jsme se rozloučili s našimi průvodci a 

poděkovali jim za bezvadné zabezpečení celé akce. Oba se obětavě po celý den starali o naše pohodlí a hlavně 

nám umožnili nahlédnout do práce parlamentu. A to je jistě nezapomenutelný zážitek.  

Cestu domů do Holovous jsme si ještě zpříjemnili občerstvovací zastávkou v motorestu Kersko, kde také většina 

účastníků již několik desítek let nebyla. 

Celá akce se opravdu vydařila k plné spokojenosti všech.   

Jaroslav Kotrbáček 

 

PRVNÍ LETOŠNÍ KONCERT V KOSTELE  

 

V neděli 15. června od 18:00 hodin se konal v kostele sv. Bartoloměje v Chodovicích první letošní koncert. Své 

vystoupení tady měl Hořický komorní orchestr pod vedením PhDr. Vladimíra Kulíka. Sólisty koncertu byli členové 

orchestru. V bohatém programu zazněly skladby hudebních skladatelů, jako je Bach, Corelli, Douša, Williams, ale 

i známé skladby od kapely Beatles. Krásný hudební zážitek nám zpříjemnil nedělní podvečer.  

bradz 

 



MÁME ZA SEBOU ČTVRTÝ ROČNÍK NECKYÁDY NA  

CHODOVICKÉM RYBNÍKU 

 

V sobotu 28. 6. 2014 se na rybníku v Chodovicích konal čtvrtý ročník neckyády. Počasí sice od rána strašilo 

s deštěm a při stavění stanu a přípravě štafety jsme i trochu zmokli, ale odpoledne se vyčasilo a tak nic nebránilo 

zahájení neckyády. Po půl třetí se na rybníku proháněla tři plavidla. Chodovické šlapadlo, Gaučoví povaleči a 

dorazila i posádka z Egypta. Všechny posádky byly z Chodovic. Patří jim velký dík za čas, šikovnost a vtipné 

nápady při vymýšlení plavidel a kostýmů. Přítomné přivítal Mirek Rosůlek a diváky vyzval k hlasování o nejhezčí 

plavidlo. Posádky se snažili co nejvíce zaujmout přihlížející a přesvědčit je o tom, aby právě jim do připraveného 

„hlasovacího zařízení“ vhodili kuličku.  Aby mohla plavidla předvést i to, jak jim to plave, byla připravena soutěž 

na rychlost. Všichni dokázali přeplout od mola k lávce a na ni připevnit kuželku. Jen časy pak rozhodly o pořadí. 

Bylo ukončeno soutěžení a přešlo se k odměňování. Jako nejhezčí plavidlo bylo diváky vybráno Chodovické 

šlapadlo, které si vyrobily Simonka a Martin Hejdukovi. Na druhém místě se umístili Gaučoví povaleči – 

Soukupovi . Rozestlaná postel, Tomáš v županu, Markéta v noční košili a v natáčkách. Prostřený stůl, na něm 

pivo, klobása a další dobroty, zkrátka gaučová pohodička, jen ta televize jim chyběla. Plavidlo pak poháněly 

Verča a Leontýnka. Karolínka raději zůstala na břehu. A na třetím místě se umístila posádka z Egypta ve složení 

Káťa Maixnerová a Tomáš Doležal. Díky krásným kostýmům a „palmě“ umístěné na plavidle jsme opravdu věřili, 

že nás na chodovickém rybníku navštívili Egypťané. V soutěži na rychlost pak vyhráli Gaučoví povaleči, za nimi 

byla posádka z Egypta a na třetím místě se umístilo Chodovické šlapadlo (tady však musím říct, že s technickou 

závadou, ale plni odhodlání Simonka s Martinem dopluli do cíle). Sice na místě třetím, ale medailovém . Po 

zásluze byli všichni odměněni nejen potleskem, ale i připravenými cenami.  

Po vyhlášení výsledků plavidel byla připravena zábava i pro ostatní, kteří plavidlo neměli, ale chtěli si zasoutěžit. 

Nejvíce zájemců bylo z řad dětí a tak postupně na trasu kolem rybníka vyrazilo třináct dvojic, aby splnilo 

připravené úkoly. Štafetovým kolíkem byla nafukovací kačena, kterou si při plnění úkolů děti předávaly jako 

štafetový kolík. Zatlouct hřebík uměl každý, vodní pistolí shodit pingpongové míčky se povedlo všem. Kličkovaná 

s hokejkou a nafukovacím míčem a překážková dráha nikomu nedělaly problém, úprk přes hráz a pak už 

přívozem pro rybičku, přejít připravené lano (to teda nebylo zrovna jednoduché) a pak už na koloběžce hurá do 

cíle. No a na závěr ještě rychle vypít připravený nápoj brčkem. Každá dvojice soutěžila s obrovským nasazením, 

skoro jako na olympiádě , a tak jsme je po zásluze odměnili všechny. Našli se zájemci i z řad dospělých. Na trať 

se tak vydala jedna ženská dvojice, dvě smíšené a tři mužské. Všichni byli odměněni a snad i spokojeni. 

Z pergoly od vagonu se už ozývala hudba v podání pana Vlasty Šafaříka a tak na soutěže na lávce letos ani 

nedošlo. Přesunuli jsme se za znějící hudbou a příjemně tak zakončili letošní neckyádu. 

Poděkování patří všem, kteří s přípravou i s celým jejím průběhem pomáhali a díky kterým jsme neckyádu zvládli. 

Do loděnice v Ostroměři patří velké poděkování za kanoe a kajaky, které si mohli odvážlivci na hladině rybníka 

vyzkoušet nebo se jen tak nechat pod odborným dohledem povozit. Dík patří také obecnímu úřadu za zakoupené 

ceny a hudbu pod pergolou. 

Počasí nakonec vyšlo na jedničku, jídla i pití bylo dost a legrace také spousta. Tak snad zase za rok .  

bradz 

ZAHAJOVACÍ CYKLOJÍZDA PODKRKONOŠÍM 

 

Zveme Vás na tradiční cyklojízdu Podkrkonoším se sdružením Podzvičinsko, 

která se bude konat 10. 7. 2014. Jízda je naplánována na trase Hostinné – 

Mostek – Miletín – Cerekvice – Hořiněves – Máslojedy – Předměřice – Hradec Králové. Cyklobus odjíždí 

z Hradce Králové v 7:05 hod. a do Hostinného přijíždí cca v 8:32 hod. V městečku Miletín bude připraven 

doprovodný program a oběd, navštívíme Muzeum českého amatérského divadla a podzemní chodby.  

Povinná výbava: kolo, helma, kapesné na oběd a doprovodný program, něco dobrého na zub a hlavně dobrá 

nálada. Plánovaný návrat v odpoledních hodinách. 

Z důvodu kapacity autobusu prosíme potvrdit účast a upřesnit nástupiště do 6. 7. 2013 na e-mail: 

info@podkrkonosi.eu.   

Nástupní místa dle jízdního řádu: 

7:05 Hradec Králové, Terminál 

7:16 Sadová 

7:22 Milovice, motorest 

7:28 Hořice, aut. nádraží 

7:40 Miletín, náměstí 

7:55 Dvůr Králové n/L, aut. 

stanice 

8:03 ZOO Dvůr Králové 

8:09 Bílá Třemešná 

8:12 Dolní Brusnice 

8:16 Mostek 

8:32 Hostinné, aut. stanice 

DM Podzvičinsko 



DOBROČINNÁ AKCE PRO PSÍ ÚTULEK CHLUM U HOŘIC 

 

Psí útulek chlum u Hořic pořádá DOG RACING, vol.1 

Vážení pejskaři a milovníci psů, přijďte si zasoutěžit a dozvědět se něco více například o služební kynologii a na 

závěr se pobavit s kapelou Prádelna a Tomášem Hajíčkem z kapely Krucipüsk.  

Soutěžit se bude ve 2 disciplínách, jako doprovodný program vám nabídneme přednášku o útulcích a pejscích, 

kteří se do nich dostanou nebo třeba ukázku práce psovodů z celní správy, sokolníci atd… 

Dog Racing se koná v sobotu 12. července 2014 od 9:00 na hřišti u vagónu. Vstupné soutěžící + pes 150,- Kč 

převodem, 200,- na místě, diváci vstup 100,-, děti do 12 let ZDARMA. V ceně vstupného je zahrnuta celá akce 

včetně koncertu. Výtěžek bude věnován Psímu útulku Chlum u Hořic. 

Závod je určen pro všechny, kteří jsou rádi akční se svým pejskem.  

1. disciplína – absolvování překážkové tratě s možností mít pejska na vodítku, nebo bez vodítka 

2. disciplína – poslušnost – od čáry k čáře-hřiště plné pamlsků :) 

Všichni zúčastnění se můžou těšit na krásné ceny od našich sponzorů.  

Uzávěrka přihlášek: 9. 7. 2014 

Startovné: 150,- převodem na účet (200,- na místě)  
Číslo účtu: 2000101003/0800 (do zprávy pro příjemce prosím uveďte Vaše jméno) 

Variabilní symbol: Vaše rodné číslo 

Veterinární podmínky: Psi musí mít platné očkování.  

Do soutěže může být přihlášen jakýkoliv pes bez rozdílu rasy či stáří (výjimkou jsou háravé a březí feny, kteří 

mají start zakázán). Volné pobíhání psů není dovoleno. Agresivní psi musí mít náhubek. Účast v závodě je na 

vlastní nebezpečí.  

DOPROVODNÝ PROGRAM 

Psí útulky – přednáška pana Musila o útulcích, pejscích, kteří se do útulku dostanou a práci s nimi a k vidění 

budou pejsci z útulku z Chlumu, z Jičína, … 

Sokolnictví, ukázka psovodů celní správy, ukázka obrany, představení netradičních plemen psů, koncert kapely 

Krucipusk a Prádelna 

Časový harmonogram: 

9.00 – 10. 00  Registrace a veterinární přejímka psů 

10.00 – 10.30  Zahájení akce + představení psů z útulku na Chlumu 

10.30  - 11.00  1. Disciplína 

11.00 – 11.30  1. Doprovodný program  

11.30 – 12.00  2. Disciplína 

12.30 – 13.00  2. Doprovodný program 

13.00 – 13.30  Finále soutěží 

13.30 – 14.00  3. Doprovodný program 

14.00 – 14.30  Vyhlášení výsledků 

14.30 – 15.00  Pejsci z ostatních útulků 

15.00 – 16.00  Přestávka 

16.00 – 17.00  Koncert kapely Krucipüsk a Prádelna  

17.00   Ukončení akce 

Na místě bude zajištěno občerstvení. Více informací na facebookových stránkách Psí útulek Chlum u Hořic nebo 

na tel.: 777 895 626. 

Kateřina Musilová 

ZÁJEZD PRO DŮCHODCE, V PŘÍPADĚ VOLNÝCH MÍST 

V AUTOBUSE NEJEN PRO NĚ 

 

Sbor pro občanské záležitosti ve spolupráci s cestovní kanceláří Hoška-Tour pro Vás připravuje zájezd pro 

důchodce. Co už víme na sto procent, je datum, kdy pojedeme a to v sobotu 13. září 2014.  

S CK Hoška-Tour jen stále vybíráme ten správný směr výletu  a to tak, aby výlet byl zajímavý a málo fyzicky 

náročný a hlavně, aby se Vám líbil. Takže cíl cesty je zatím neznámý. Jakmile bude rozhodnuto, budete o trase 

zájezdu informováni. Již teď se ale můžete přihlašovat na zájezd a to na obecním úřadě v Holovousích nebo u 

Zlatky Brádlové v Chodovicích. Pokud se autobus nezaplní zájemci z řad důchodců, budou volná místa v 

autobuse nabídnuta ostatním spoluobčanům – nedůchodcům.  

I letos mám dobrou zprávu pro ty, kteří s námi a CK Hoška-Tour již výletovali – jako průvodce nám je opět 

přislíben pan Tomáš Horák, který s námi již několik výletů absolvoval. Těšíme se na Vás.  

bradz 

 

 



PROVOZ KANCELÁŘE OBECNÍHO ÚŘADU 

 

Poslední dobou se objevují stížnosti z řad občanů na fungování kanceláře obecního úřadu. Úřední hodiny jsou 

stále neměnné – v pondělí 8:00 – 12:00 hodin a v úterý 15:00 – 17:00 hodin, v tuto dobu můžete přijít zaplatit 

stočné, poplatky nebo si koupit pytle, dále vám v tyto hodiny můžu ověřit podpis nebo listinu či poskytnout výpis 

z CzechPointu. Mimo tyto dny vám nezaručím, že budu v kanceláři přítomna. Občas musím zařídit i věci mimo 

obec, tak se prosím nezlobte, když mě tu nezastihnete. Pokud potřebujete něco vyřídit mimo úřední hodiny, 

domluvte se prosím předem, abych byla v kanceláři přítomna. Zavolat si můžete buď na pevnou linku 

493 691 538 nebo na mobil 730 519 013. I když je budova obecního úřadu otevřena, horní kanceláře nespadají 

pod působnost obce, sídlí zde samostatná sdružení – Mikroregion Podchlumí, Místní akční skupina Podchlumí a 

sdružení Podzvičinsko. Nechtějte proto po těchto zaměstnancích, aby vám prodali pytle či vybrali poplatky, 

nejsou k tomuto kompetentní. To samé se týká také knihovny, knihy vracejte a půjčujte si je pouze, pokud je 

přítomna knihovnice (Hana Rozsévačová nebo Zlatka Brádlová). Knihovna má také svoji výpůjční dobu a to 

pondělí 8:00 - 10:00 hodin, úterý 15:00 - 17:00 hodin, čtvrtek 8:00 - 10:00 hodin. 

V době od 28. července do 8. srpna 2014 bude kancelář obecního úřadu spolu s knihovou uzavřena z důvodu 

čerpání dovolené. Proto si, prosím, nezapomeňte nakoupit pytle na tříděný odpad, vrátit a případně vypůjčit knihy 

a také upozorňuji, že stočné je splatné do 14. července.  

Přeji hezké prázdniny a spoustu krásných letních dní! 

Hana Rozsévačová 

 

 SLAVNOSTI SV. BARTOLOMĚJE 

 

Srdečně Vás zveme na VIII. ročník pouťového jarmarku, který se koná v neděli 24. srpna 2014. 

Pouť bude zahájena fotbalovým pouťovým turnajem na hřišti u vagónu a to v sobotu 16. srpna. 

Jako již tradičně budou od pátku 22. srpna do neděle 24. srpna na farské zahradě v Chodovicích pouťové 

atrakce.  

V sobotu se uskuteční pouťová zábava na hřišti u vagónu a to od 18:00 do 22:00 hodin, k tanci a poslechu bude 

hrát Fanda a jeho banda. 

V neděli proběhne hlavní program oslav. V 10:00 bude v kostele sv. Bartoloměje v Chodovicích Slavnostní poutní 

mše, kterou bude sloužit P. Adam Depa. Zahájení odpoledního programu bude ve 13:30 v kostele, kde jako první 

vystoupí soubor Pifferaios. Poté se hlavně děti můžou těšit na Loutkové divadlo Kozlík a pohádku Jak šel Kozlík 

do světa. Jako předposlední bod programu se rozeznějí varhany pod vedením pana Martina Strejce a na závěr již 

tradičně vystoupí Ochotnický divadelní spolek Blsko s pohádkou Jak to bylo s drakem. Po celou neděli cestou od 

kostela na farskou zahradu můžete obdivovat a nakupovat u stánků řemeslníků, navštíví nás spolek panstva 

z Žíželevsi, za kostelem bude dobový kolotoč a dílny pro děti, atmosféru jarmarku zpříjemní flašinetář. Těšíme se 

na Vás! 

har 

 

SPORTOVNÍ AREÁL HOLOVOUSY – CHODOVICE 

 

K provozu sportovního areálu dochází množství námitek a stížností a to zejména na noční hluk. Areál byl 

budován jako místo odpočinku, relaxace a sportovního vyžití pro všechny generace. Vedle sportovišť byl 

v loňském roce zahájen i provoz občerstvení. Obec loni na hřišti uspořádala v rámci oslav vítězství v soutěži 

Vesnice roku pouťovou zábavu. Probíhají zde akce pro děti, sportovní turnaje fotbalistů a hasičů. I z důvodu 

stížností na hluk bylo ukončeno pronajímání vagónu na pořádání rodinných oslav. Noční zábavy zde pořádají 

hasiči, kterým se zcela nedaří udržet průběh akcí pod kontrolou. Není nadále možné, aby naše spolky 

provozovaly v zařízení obce akce, které bezohledně omezují značnou část obyvatel. Provozování akcí 

s rozumem, dle podmínek obce a ne vlastních, by jistě nebylo problémem. Ale to se nedaří. Proto budu 

navrhovat, aby všechny večerní akce byly provozovány pouze obcí, a to max. 1 x měsíčně a hudební produkce 

bude ukončena ve 22:00 hodin. Naše spolky a další organizace mohou areál využívat na akce pořádané 

v průběhu dne. V létě je na hřišti plánovaná akce pro psí útulek s ukončením v 17:00 hodin, pouťový fotbalový 

turnaj (denní akce). Zvažujeme, jak s pouťovou zábavou, kterou již hasiči nechtějí pořádat. Pouťovou tak bude 

pořádat obec, aby nebyla přerušena tradice a je návrh uspořádat pouťovou zábavu také na hřišti, ale s hudební 

produkcí od 18:00 do 22:00 hodin. Poslední letošní akcí s hudební produkcí by měl být koncert hořické kapely 

Xantypa, který bude ukončen ve 22:00 hodin. Sportovní areál by měl zůstat místem pro občany, ne víkendovým 

strašákem s obavou, jak nám pořadatelé „zpříjemní noční spánek“. Omlouvám se tímto za obec, že se nepodařilo 

u organizátorů akcí zajistit poklidný a ohleduplný průběh večerních zábav. 

Martina Berdychová 
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OVOCNÁŘSKÝ VÝZKUMNÝ INSTITUT DOSTÁVÁ KONEČNOU 

PODOBU 

 

Hlavní budova laboratoří a pracoven, přípravny rostlinného materiálu i všechny ostatní objekty již dostávají 

konečný tvar. Na několika místech se již rýsuje finální fasáda v barvě pískovce.  Uvnitř objektu probíhají 

intenzivní montáže všech inženýrských sítí a technologií.  

Všechny stavební objekty jsou již ve vysokém stupni rozpracovanosti. Skleník a garáže jsou již téměř dokončeny.  

V průběhu září bude dokončen chlazený sklad ovoce vč. skladu obalů. Tento sklad bude již využíván pro letošní 

sklizeň ovoce a především zde letos budou založeny nové pokusy s uskladňováním ovoce v řízené atmosféře.   

Během prázdnin budou dokončeny všechny hrubé terénní úpravy a po prázdninách budou vyasfaltovány nové 

vnitropodnikové komunikace.  

Generální dodavatel stavby sdružení Jablko (HOCHTIEF CZ a.s. a BAK stavební společnost a.s.) předpokládá, 

že předá investorovi dokončenou stavbu ještě v závěru letošního roku.     

Souběžně s výstavbou nového výzkumného centra pokračují výběrová řízení na dodávky laboratorních přístrojů, 

nábytku a ostatního vybavení nového Ovocnářského výzkumného institutu.  

 

Ing. Petr Kubát, VŠÚO Holovousy   

ŽIVOTNÍ JUBILEA   

 

15. 7.  Zdeněk Trla, 83 let 

19. 7. Zdeňka Hofmanová, 86 let 

23. 8. Marta Buštová, 80 let 

 

Výše uvedeným oslavencům srdečně  

blahopřejeme a přejeme pevné zdraví. 

 

Zemřeli 

3. 6. Stanislav Hermoch z Ostroměře, Ohrady, 

rodák z Chodovic 

7. 6. Ing. Vojtěch Vávra z Ostroměře, rodák z 

Chodovic 

16. 6. Jaroslav Štejnar z Chodovic 

 

Narodili se 

4. 5.  Dominik Šubrt rodičům Tereze a Pavlovi 

Šubrtovým z Chodovic 

7. 6.  Inna Škvrnová rodičům Ludmile a Pavlovi 

Škvrnovým z Chodovic 

29. 6.  Jonáš Lepšík rodičům Petře Fikkerové a 

Romanu Lepšíkovi z Chodovic 

KRÁTKÉ ZPRÁVY 

 

 10. 7.    Zahajovací cyklojízda Podkrkonoším 

 12. 7.    Dobročinná akce pro Psí útulek Chlum u Hořic 

 28. 7. – 8. 8. Uzavření kanceláře obecního úřadu z důvodu čerpání dovolené 

 16. 8.   Pouťový fotbalový turnaj na hřišti u vagónu 

 23. 8.    Pouťová zábava  

 24. 8.   Slavnosti sv. Bartoloměje, jarmark, pouť 

 13. 9.   Výlet pro seniory 

 19. 9.   Koncert skupiny Xantipa na hřišti u vagónu 

 4. 10.   Slavnosti Holovouských malináčů 

 10. – 11. 10. Volby do obecních zastupitelstev 

 Poplatek za hroby bude vybírán od září tohoto roku. Více informací se 

dozvíte v dalším čísle zpravodaje. 

 Svoz popelnic: modrá známka (týdenní) každé úterý, červená známka (kombinovaná) 1. 7., 15. 7., 29. 

7., 12. 8., 26. 8., od 9. 9. každé úterý, zelená známka (1x za 14 dní) – 1. 7., 15. 7., 29. 7., 12. 8., 26. 8., 9. 9., 

žlutá známka (měsíční) 15. 7., 12. 8., oranžová známka (rekreační) 1. 7., 15. 7., 29. 7., 12. 8., 26. 8., 9. 9., 

černé pytle na směsný odpad – svoz každé úterý, pytle s tříděným odpadem (plast, papír) – 1. 7., 5. 8., 

2. 9. 
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